
Ovocinári majú o jeden problém menej
V roku 2016 vstúpilo do platnosti metodické usmernenie MPRV SR, v ktorom bola zadefinovaná
výmera ovocného sadu. Podľa usmernenia sa do výmery ovocného sadu počítali aj tzv. obratliská –
teda nutné plochy potrebné pre mechanizačnú techniku. Hoci išlo o oficiálne metodické usmernenie,
ovocinári sa jeho naplnenia v praxi nedočkali.
 

 
Pôdohospodárska platobná agentúra totiž toto usmernenie neakceptovala, čo spôsobovalo
slovenským ovocinárom dlhoročné problémy. Po každej kontrole PPA ovocinári konštatovali nesúlad
plôch, ktoré mali evidované na ÚKSUP-e v Registri ovocných sadov. Výsledkom kontrol PPA bolo
krátenie dotácií, ak ovocinársky podnik súhlasil s porušením alebo až pozastavenie všetkých dotácií,
ak ovocinár rozporoval výkon kontroly.
 
„Dlhé roky sa tento legislatívny problém nepodarilo vyriešiť. Posun nastal až na konci leta 2020, keď
sme rokovali so zástupcami ministerstva pôdohospodárstva na čele so štátnym tajomníkom Andrejom
Gajdošom, rovnako aj so zástupcami Pôdohospodárskej platobnej agentúry a Slovenskej
poľnohospodárskej a potravinárskej komory. Problematiku sme riešili aj v rámci Komoditnej rady pre
ovocie a zeleninu. V polovici tohto mesiaca sme sa opätovne obrátili na generálneho riaditeľa PPA
s návrhom na doriešenie nezrovnalosti vo výmerách ovocných sadov. Dnes môžeme povedať, že sa
nám tento dlhoročný závažný problém podarilo vyriešiť“, uviedol predseda Ovocinárskej únie
Slovenska Marián Varga.
 



 
Slovenskí pestovatelia majú záujem zvyšovať produkciu domáceho ovocia. V bežnom roku vypestujú
len necelých 40% ovocia mierneho pásma. Konštruktívne riešenie dlhoročných problémov ovocinárov
dáva šancu na vyššiu produkciu a tým zvyšovanie toľko žiadanej potravinovej sebestačnosti krajiny.
 
 
 


